
Vesipallon Ydinryhmän kokous 14.5.2024 klo 18.00 

Teams 

Nimi Taho Kutsuttu Paikalla 

Reija Häkkinen Uimaliitto X  

Anni Aikala Uimaliitto X X 

Pasi Salonen Uimaliitto X  

Juha Turunen Uimaliitto X  

Marjokaisa Ryhänen Cetus X X 
Joni Kortteus JySa X X 

Teemu Turunen KuUS X  

Anna Väisänen UiTa X  

Tomas Saariketo Sentterit X  

Teppo Lehtinen Keravan Uimarit X  

Kalle Nousiainen Tuomarit X  

Antti Nieminen TU X X 

Antti Ruohonen Vanders X X 

Kim Johnsson Kuhat X X 

 

1§ Maajoukkueiden asiat 

1.1 Maajoukkuevalmentajien kokous 7.5. 

Valmistaudutaan 2024 kauteen. Uusien maajoukkuevalmentajien lista näytettiin. Nemanja 

johtaa koko maajoukkutoimintaa, Reija koordinoi, Kim general manager. Jokaisella 

joukkueella on valmentajat (pää- ja apuvalmentaja) tällä hetkellä.  

Team leadit ovat useiden joukkueen osalta auki, olisiko tähän paikallaan julkinen tai 

puolijulkinen haku, esim. seuroissa kyseltäisiin kiinnostusta? Seuroissa voidaan kysellä, jos 

se sopii päävalmentajalle, tärkein, että yhteistyö toimii. Kiinnostus ei välttämättä tarkoita, 

että tulee valituksi. Olisi hyvä nähdä, onko kiinnostusta. Reija laittaa tiedustelut seuroille: 

team leadit U15, U17, U17 tytöille ja naisille. Team lead (jojo) hoitaa matkajärjestelyt, 

ruokailut, huolto paikan päällä, juoksevat asiat.  

Päätavoitteet maajoukkueille esiteltiin. U15 ja U17 PM-kisat, U19 EM-karsinnat (käytiin jo), 

U17 tytöt, naiset ja miehet EU Nations. Jokaiselle maajoukkueelle jäi tehtäväksi valmistella 

vuosisuunnitelma budjetteineen 4.6. mennessä, jolloin nämä esitellään jokaisen joukkueen 

osalta. Suunnitelmat ovat alustavia, ja voivat elää vielä, mutta työ on käynnissä. 

Tuomarit ja maajoukkueet: Brno:n turnauksiin saatetaan tarvita tuomareita, tätä 

selvitetään. Varmasti tarvitaan tuomareita kotimaan leireillä. Kaikki on vähän kiinni rahasta, 

etsitään sponsoreita. 



 

2§ Tuomariasiat 

2.1 Tuomarifoorumi 20.4. 

Foorumissa pohdittiin, miten saadaan enemmän pelejä ja miten saadaan tuomareita 

nostettua seuraavalle tasolle. Maajoukkueiden yhteistyö, kotimaan leirit. Seurat voisivat 

ottaa tuomareita mukaan kansainvälisiin turnauksiin ja leireille. 

Delegaatin vierailu 21.-22.9. Kuka vastaa sisällön valmistelusta ja agendasta? Palaveri 

ryhmän kanssa: Anni, Reija, Kalle. Ketä kutsutaan? Pitää keskustella. Missä pidetään? 

2.2 Palaute tuomaritoiminnasta 

Yritetty sarjojen aikana saada mahdollisimman paljon paikallisia tuomareita, on vähentänyt 

tuomareiden pelejä. Palaute tuomareilta sarjavastaavalle. 

Sarjojen ja tuomaritoiminnan palaute yhteen lomakkeeseen, Surveypal. Kysytään Reijalta. 

 

3§ Vesipallosarjat 

3.1 Sarjamääräysten päivittäminen 

Muutosehdotukset Surveypalin kautta. Anni koostaa ja tekee ehdotuksen uusista 

määräyksistä, käsitellään seuraavassa kokouksessa. 

3.2 Seurojen pelaajadata 

Tietoja puuttuu kolmesta seurasta. Anni lähettää uudelleen kyseisille seuroille ja vastausten 

perusteella tekee alustavan suunnitelman kesäkuun alkuun mennessä. Blokataan 

maajoukkuetapahtumat, Nordic League ja Seura PM kalenterista. Seura PM syksyllä 

todennäköisesti Turussa, Raulilta kysely. Onko pk-seutu mahdollinen? Onko Espoonlahti 

mahdollinen? Haaste kilpauinnin osalta, kaupungilta noottia, jos halli on kiinni. 

Mäkelänrinne on tosi kallis. Espoonlahdessa tavoitteena järjestää NWPL osaturnaus. 

Viikon-kahden sisällä tulossa suunnitelma seura PM-turnauksesta 

Ilmoittautumiset ensi kauden sarjoihin ennen juhannusta. Ohjelma valmis ennen 

juhannusta. 

Divarin muoto tarkennettava, jotta tulisi mahdollisimman alhaiset kustannukset. 

Yhteisjoukkueet joidenkin seurojen osalta? 

3.2. Palaute sarjoista 

Sarjojen ja tuomaritoiminnan palaute yhteen lomakkeeseen, Surveypal. 

 



4§ Vesipallon viestintä 

Uimaliitosta tulossa harjoittelija kuvaamaan Espoonlahden finaaliotteluita. 

5§ Muut asiat 
 

5.1 MSM Finaalit 

• Puolueettomat maalituomarit ja hyökkäyskellon pitäjä. Mitä tehdään, jos huomataan 

ottelun aikana, että toimitsija on puolueellinen? Tuomarin pitäisi huomata ja 

tarvittaessa vaihtaa toimitsija. Maalituomareita voisi olla ensi kaudella joka pelissä, 

tuo nuorempia pelaajia lähemmäksi tuomaritoimintaa. Mahdollisuuksien mukaan, 

vahva suositus. 

• Pokaali on jossakin Turussa, Antti selvittää ja etsii. Pokaali on vähän huonossa 

kunnossa, mutta voisi olla hieno mahdollisuus sponsorihankintaan, jos pokaali 

uusitaan esim. ensi kaudella. Kimille toimitetaan pronssiset mitalit. 

 

5.2 European Aquatics Technical Water Polo Committee (TWPC) 

Kovat kriteerit, vaatii aika paljon matkustelua. TU:n valmentajakeskustelussa on tullut Raul 

Perian ilmi, mutta hän ei ole itse kommentoinut. Reija on hakemassa, ydinryhmässä on 

tähän kannatusta.  

 

5.3 SM-viikko rantavesipallo 

Järjestetään Espoossa 2025. Järjestävä kaupunki on sitoutunut antamaan suorituspaikat 

veloituksetta lajien käyttöön. Uimaliiton pitää ilmoittaa laji, tähän pitää saada vahvistus. 

Uimaliiton pitäisi pyrkiä vaikuttamaan siihen, että saadaan suorituspaikaksi Leppävaaran 

maauimala, ei tarvitse olla avovedessä. Espoossa on sinileväriski olemassa, kilpailut 

järjestetään elokuussa, jolloin sinileväriski on suurimmillaan. Kentän tekeminen ja katsomon 

järjestäminen on vaikeaa avoveteen. Leppävaarassa on huippupuitteet, ja varsinkin jos sää 

on hyvä, ihmisiä on joka tapauksessa. Lajin näkyvyyden kannalta Leppävaara olisi paras 

suorituspaikka. Tässä tapauksessa Espoo on sitoutunut siihen, että suorituspaikka on 

ilmainen. Pitää perustella, että ainoa oikea paikka on Leppävaaran maauimala. Ensi viikolla 

on Cetuksen hallituksen kokous, ja jos saadaan ok, Cetus kirjoittaa viestin Kirsille ja Pasille. 

Cetus tukisi Uimaliittoa järjestämisessä. Apua olisi hyvä saada myös Kuhilta ja Vandersilta 

toimitsijoiden ja muun avun suhteen. Ideaa kannatetaan ydinryhmässä. 

 

5.4. Suomi-Ruotsi yhteinen miesten sarja 

Juteltu liitossa ja Raulin kanssa, Raul ollut yhteydessä Ruotsin seurojen kanssa. Kim aikoo 

olla yhteydessä Ruotsin liiton kanssa. Esim. Kaksi turnausta, yksi Suomessa ja yksi Ruotsissa. 

Toisi vähän lisää kovempia pelejä. Katsotaan kiinnostuksen aste Ruotsin liiton suhteen. Olisi 

uutta tekemistä. Olisi lisänä MSM-sarjaan, jolloin MSM:ää lyhennettäisiin. MSM:ssä neljä 

parasta seuraa, divarissa muut. Putoamis- ja nousumahdollisuudet. 

 

Ei vielä ensi kauden asioita, mutta ehkä 2025 kauden asia, jos on tarpeeksi kiinnostusta. 

Enemmän kovempia pelejä niin, ettei kustannukset nousisi merkittävästi. Ehkä hankalaa ja 

kallista niille, jotka asuvat kaukana lentokentältä. 



 

5.4 Seurojen ajankohtaiset 

 

Cetus 

Junnujen sarjakausi loppu, miehet valmistautuvat finaaleihin ja NWPL:n Final 8:iin. 

Viimeistellään seuraavan kauden suunnitelmia. Junnuja lähdössä Montenegroon leirille 

kesä-heinäkuun vaihteessa. Kesällä treenataan jonkin verran. Espoossa kipuillaan vähäisen 

allastilan suhteen. On hämärän peitossa koska Tapiolan uimahallin remontti alkaa, 

Espoonlahdessa yritetään pitää kasassa, pitkän aikaa kesällä kiinni, jotta vanha halli saadaan 

pidettyä toiminnassa. Isoja haasteita Espoonlahden tekniikan kanssa, vesipallolaitteiden 

kanssa. Kysymys on, hankkiiko kaupunki uusia laitteita vai ei. Laitteet eivät kestä uimahalli-

ilmaa. 

 

TU 

Ei kummempaa, miehet valmistautuvat finaaleihin, junnut harjoittelevat. Junnuja lähdössä 

paljon Unkariin kesällä. Halliasiat huolettavat, tilavuokrat nousevat radikaalisti. 

 

Vanders 

Martinlaakson uimahalli on kiinni heinä-elokuulle. Myyrmäen uimahalli menee myös kiinni, 

vaikuttaa koko seuran toimintaan. Tikkurilassa menee mastersilla hyvin, on saatu pelejä ja 

pelejä tulee. 

JySa 

Jännitetään, moniko menee armeijaan tulevalla kaudella ja miten saadaan pidettyä läsnä 

ulkopaikkakuntalaisia. Vesipallokoululaisia on hyvin, kahdessa ryhmässä. Ensi kaudeksi 

tarkoitus lähteä IKD-sarjaan. Saa nähdä vielä. 


